
 

Fra: Tonny Lemquist [mailto:97324484@privat.dk]  

Sendt: 12. oktober 2018 08:44 

Til: efkm@efkm.dk; fm@fm.dk 

Cc: Folketingets Oplysning <Folketinget@ft.dk>; Kristian Jensen <Kristian.Jensen@ft.dk>; 

lars.christian.lilleholt@ft.dk; lars.lokke.rasmussen@ft.dk; post@ombudsmanden.dk 

Emne: Re: Vesterhav Syd og Vesterhav Nord Kystnære Vindmølle parker.  

 
Att: Departementschef Morten Bæk, Finansministeriet og Folketingets Energiudvalg. 

                                                                                                          
Velling V. Ringkøbing 12/10-2018 

 
Det er nu 6 uger siden jeg fremsendte vedhæftede spørgsmål, for sagen Vesterhav Syd, og jeg  har 
ingen svar fået endnu. Dette er en sag af højest kritisk karakter, og tiden løber. Det er og bliver en 
forkert placering af Vesterhav Syd og -Nord. 
 
Siden de sidste spørgsmål er fremsendt er en anden rapport, kommet til kendskab, se link under: 
 
https://mst.dk/service/annoncering/annoncearkiv/2017/jan/landanlaeg-i-forbindelse-med-vesterhav-
syd-havvindmoellepark-vvm-tilladelse-og-sammenfattende-redegoerelse/ 

I forbindelse med de ”Kystnære Havvindmøller Vesterhav Syd”, blev det i VVM redegørelsen i 
2015 skrevet: ” VVM rapporten konkluderer at støjmålingerne er langt under grænseværdierne, pkt 
4.3 side 25 i 2015”. Dette er ikke korrekt, jævnfør rapport, i linket ovenfor, fra miljøstyrelsen, 
udgivet i 2017, udført af Niras. Her kan man i en tabel med vejledende grænseværdier fra 
miljøstyrelsen 1984, se at de vejledende støjgrænseværdier ved sommerhuse og rekreative områder 
ikke må overstige 35 dB(A) alle dage fra 22- 07. Og en anden tabel viser (Miljøministeriet 2011) at 
grænseværdierne for støj fra Vindmøller ikke må overstige 39 DB(A) i de samme områder. 

Det interessante er, at der længere nede i bilagene findes grafiske præsentationer for Vesterhav Syd, 
som netop fremfører at de store 200 meter møller, vil kunne belaste med op til netop 39 DB(A) ved 
”sølle” 8 m/s. Ved en placering 4.2 km fra kysten. Støjens udstrækning er hele vejen fra molerne og 
op forbi Søndervig, og rækker stort set over Klittangen til hovedvejen. (Grafisk vedlagt). 

Det er i min verden ikke ”Langt under grænseværdierne”, som statueret i VVM undersøgelsen. Men 
derimod en direkte tangering. Selve beregningerne, er beregnet ud fra værdier målt i testcenter Thy. 
Altså måleværdier på landjorden. Alle ved at Vand er såkaldte ”Hårde overflader”, hvor der ikke 
kan forventes nogen dæmpning af støjen. 
 
I øvrigt indeholder denne rapport nogen visualiseringer, som ikke i det hele taget er kommet til 
befolkningens kendskab. De er skræmmende, set ud fra et turisme perspektiv. 
 
 
Jeg imødeser en skriftelig besvarelse på spørgsmålene indenfor 14 dage, ellers overgives sagen 
til Folketingets Ombudsmand, uden videre henvendelse. 
 
Mvh 
 
Tonny Lemqvist 

Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget 2018-19
EFK Alm.del  Bilag 23
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----- Original meddelelse ----- 

Fra: Tonny Lemquist <97324484@privat.dk> 
Til: efkm@efkm.dk, fm@fm.dk 
Cc: folketinget@ft.dk, Kristian.jensen@ft.dk, lars.christian.lilleholt@ft.dk, 
lars.lokke.rasmussen@ft.dk, post@ombudsmanden.dk 
Dato: Søn, 02. sep 2018 19:42 
Emne: Vesterhav Syd og Vesterhav Nord Kystnære Vindmølle parker.  

 
 
Att: Departementschef Morten Bæk, Finansministeriet og Folketingets Energiudvalg. 
                                                                                                           Velling V. Ringkøbing 2/9-2018 
 
 
Jeg har haft vedhæftede dokument fremsendt til Folketingets Ombudsmand (FO), med et ønske om 
at via denne institution, kunne gå ind og få belyst nogen af de spørgsmål, som kunne være med til at 
højne forståelsen for Energistyrelsens- , Energiudvalgets og Finansministeriets 
beslutningsprocesser. Specifikt i sagen om de to ovennævnte kystnære Havmølleparker. 
 
FO oplyser at de ikke ser sig i stand til at gå ind i sagen "af egen drift..". Men om der foreligger en 
sag, hvor der ikke fremkommer svar på reelle henvendelser, da er dette en vej at gå, for at man kan 
få belyst problemstillingenerne. Jvnfr loven om FO's betingelser. 
 
Jeg imødeser et svar snarest muligt, da disse spørgsmål nu har været tilsendt EFKM og ENUDV, 
igennem de sidste år, i forskellige fora, uden et eneste svar tilbage til spørgerne. 
 
 
Mvh 
 
Tonny Lemqvist 
Præstegårdsparken 35 
6950 Ringkøbing 
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